
 

Referat af generalforsamling 2023 

Generalforsamlingen blev afholdt 25. april 2023 kl. 17.00 på Krumtappen 2, plan 6, 2500 Valby. 

 

1. Valg af dirigent, referent og stemmeudvalg 

Formand Anette Laigaard bød velkommen og forestod valg af Louise Linde som dirigent, der 
herefter takkede for valget og overtog mødeledelsen. 

Dirigenten konstaterede, at generalforsamlingen var lovligt indkaldt. 

Dirigenten forestod valg af referent (Janne Bruvoll) og stemmeudvalg (Sabine Elm Klinker og 
Mette P. Andersen). 

Dirigenten konstaterede, at der ind til videre var 18 stemmeberettigede til stede. Der var ikke 
kommet nogen brevstemmer inden generalforsamlingen. 

 

2. Fremlæggelse og godkendelse af bestyrelsens beretning 

Anette Laigaard fremlagde bestyrelsens beretning. Læs den skriftlige beretning her. 

Ingen fremmødte havde spørgsmål eller kommentarer. 

Beretningen blev godkendt af generalforsamlingen. 

 

3. Fremlæggelse og godkendelse af det reviderede regnskab for 2022 

Direktør Laila Walther fremlagde regnskabet for 2022. 

Hun fremhævede, at foreningens økonomi er det, der kaldes en mosaik-økonomi med mange 
forskellige kilder til finansieringen, og samtidig er en stor del af foreningens indtægter modtaget 
som formålsbestemte projektmidler. Foreningen har fokus på at øge de såkaldte frie midler, der 
kan dække de udgifter til fx drift og husleje, som er svære at få dækket af fondes og puljers 
projektstøtte. Behovet for frie midler er steget de seneste år i takt med, at organisationen er 
vokset. 

Beierholm har givet regnskabet en ’blank revisionspåtegning’, som betyder, at der ikke er nogen 
bemærkninger. 

Regnskabet blev godkendt af generalforsamlingen. Se årsregnskabet her. 
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4. Fremlæggelse af budget for 2023 

Direktør Laila Walther fremlagde budgettet for 2023. 

 

5. Behandling af indkomne forslag fra medlemmer og bestyrelse 

Sidsel Skovbjerg fremlagde et forslag fra bestyrelsen til vedtægtsændringer: 

• Punkt 10 stk. 5 i vedtægterne ændres fra: 
"Bestyrelsen suppleres med en medarbejderrepræsentant og en suppleant, som ikke må 
være en del af ledergruppen i foreningen. Begge vælges for en toårig periode." 
Til: 
"Bestyrelsen suppleres med et medarbejdervalgt bestyrelsesmedlem og en suppleant, 
som ikke må være en del af ledergruppen i foreningen. Begge vælges for en toårig 
periode." 

Et medlem spurgte ind til, om der har været konkrete situationer, hvor formuleringen ville have 
gjort en forskel. Sidsel Skovbjerg svarede, at den nuværende formulering ikke har givet 
anledning til udfordringer, men at titlen mudrer rollen. Det medarbejdervalgte 
bestyrelsesmedlem repræsenterer ikke medarbejderne. Medarbejderrepræsentanten 
repræsenterer sig selv, og medarbejderne skal derfor vælge et bestyrelsesmedlem, som de har 
tillid til. 

Der var efterfølgende en drøftelse af, om medarbejderne med den nye formulering kan vælge 
en, der ikke er medarbejder, eller om ”medarbejdervalg bestyrelsesmedlem” er en så gængs 
formulering, at det implicit forstås, at bestyrelsesmedlemmet vælges mellem medarbejderne. 

Dirigenten bad om at få taget til referat, at bestyrelsen inden næste generalforsamling skal 
overveje, om der skal lave en ny formulering, hvor det står helt klart, at det medarbejdervalgte 
bestyrelsesmedlem skal vælges blandt medarbejderne. 

Forslaget blev enstemmigt vedtaget af generalforsamlingen, da ingen modsagde sig 
vedtagelsen. 
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6. Valg af tre bestyrelsesmedlemmer for en to-årig periode  

Fire kandidater havde meldt sig. Dirigenten forklarede afstemningsreglerne, og at den kandidat 
med færrest stemmer efterfølgende ville kunne stille op som suppleant. 

Kandidaterne var: 

• Anette Laigaard 
• Anja Hellberg 
• Anne Fuglsang-Damgaard Sina 
• Rushy Rashid 

De fire kandidater fik hver 2 minutter til at præsentere sig selv og deres motivation for at stille op. 

Afstemningen var anonym, og der var 19 stemmeberettigede til stede under valget. Der blev 
afgivet 19 gyldige stemmer. 

Stemmeudvalget talte stemmerne op, og dirigenten konstaterede, at Anette (18 stemmer), Anne 
(15 stemmer) og Rushy (14 stemmer) var blevet valgt til bestyrelsen. 

 

7. Valg af to bestyrelsessuppleanter for en et-årig periode 

Dirigenten forklarede afstemningsreglerne. 

Kandidaterne var: 

• Anja Hellberg 
• Elsebeth Kirk Muff 

Elsebeth Kirk Muff fik 2 minutter til at præsentere sig. Inden præsentationen fortalte hun, at der i 
praksis ikke er forskel på at være ordinært medlem eller suppleant i bestyrelsen, da 
suppleanterne plejer at deltage i alle bestyrelsesmøder, og Elsebeth kan ikke huske, at der 
nogensinde har været afstemninger i bestyrelsen. Elsebeth har siddet i bestyrelsen siden 2019. 

Afstemningen var anonym, og der var 19 stemmeberettigede til stede under valget. Der blev 
afgivet 19 gyldige stemmer. 

Stemmeudvalget talte stemmerne op, og dirigenten konstaterede, at Elsebeth Kirk Muff (10 
stemmer) var valgt til 1. suppleant, og Anja Hellberg (9 stemmer) var valgt til 2. suppleant. 

 

8. Valg af revisor for en et-årig periode 

Revisorfirmaet Beierholm blev enstemmigt genvalgt. 
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9. Eventuelt 

En af medlemmerne spurgte til tv-dokumentaren Dødelige drømmekroppe fra DR om mænd, 
der har sprøjtet sig med paraffinolie for at få større muskler og foreningens indsats for at sætte 
fokus på træningsafhængighed og lignende lidelser. Der var efterfølgende en drøftelse af og 
bred enighed om, at kropsdysmorfi, som indsprøjtning af paraffinolie er et udtryk for, er en vigtig 
sag for foreningen at skabe synlighed omkring. 

Dirigenten takkede for god ro og orden og takkede for tilliden som dirigent og gav ordet videre til 
Anette Laigaard. 

Lasse Harkjær, som var til stede, og Helle Tilburg Johnsen, som ikke havde mulighed for at 
deltage i generalforsamlingen, udtrådte af bestyrelsen ved generalforsamlingen. Anette 
Laigaard takkede Lasse Harkjær for hans store indsats i bestyrelsen. Bestyrelsen havde taget 
afsked med Helle Tilburg Johnsen ved det seneste bestyrelsesmøde. 

Anette Laigaard takkede Louise Linde for hendes indsats som dirigent. 
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